

Title (en)

Impact clutch, preferably for impulse screwdriver.

Title (de)

Impulsschlagwerk, vorzugsweise für Impulsschrauber.

Title (fr)

Accouplement à impulsion, notamment pour clé à impulsion.

Publication

EP 0631851 A1 19950104 (DE)

Application

EP 94108187 A 19940527

Priority

DE 4320903 A 19930624

Abstract (en)

The impact clutch (10) has a reciprocating piston (22) which, if there is a speed difference between drive shaft (12) and driven shaft (21), carries out a stroke movement in the axial direction which is forced by a forced control device (28). The reciprocating piston (22) can be subjected, during its stroke movement, to a mechanically acting resistance in such a way that via the cams (34) of the forced control device (28) an angular momentum is transmissible in the circumferential direction to the reciprocating piston (22) and via the driving device (53) to the driven shaft (21). The mechanically acting resistance is formed by a pressure medium situated in a pressure chamber (24). The impact clutch according to the invention is suitable in particular for the generation of angular momentum in impulse screwdrivers. <IMAGE>

Abstract (de)

Das Impulsschlagwerk (10) weist einen Hubkolben (22) auf, der bei Vorliegen einer Drehzahldifferenz zwischen Antriebswelle (12) und Abtriebswelle (21) eine von der Zwangsteuereinrichtung (28) erzwungene Hubbewegung in axialer Richtung ausführt. Der Hubkolben (22) ist während seiner Hubbewegung derart mit einem mechanisch wirkenden Widerstand beaufschlagbar, daß über die Steuernocken (34) der Zwangsteuereinrichtung (28) ein Drehimpuls in Umfangsrichtung auf den Hubkolben (22) und über die Mitnahmeeinrichtung (53) auf die Abtriebswelle (21) übertragbar ist. Der mechanisch wirkende Widerstand wird von einem in einer Druckkammer 24 befindlichem Druckmedium gebildet. Das erfundungsgemäßes Impulsschlagwerk eignet sich insbesondere zur Drehimpulserzeugung bei Impulsschraubern. <IMAGE>

IPC 1-7

B25B 21/02; B25B 23/145

IPC 8 full level

B25B 21/02 (2006.01); **B25B 23/145** (2006.01)

CPC (source: EP)

B25B 21/02 (2013.01); **B25B 23/1453** (2013.01)

Citation (search report)

- [XAY] EP 0186316 A1 19860702 - CHICAGO PNEUMATIC TOOL CO [US]
- [YA] US 3210959 A 19651012 - BROWN CHRISTOPHER K
- [Y] EP 0321594 A1 19890628 - LAERE CHRISTIAAN G M

Cited by

EP1179395A3; EP1454715A3; FR2730947A1; DE19506663C2; EP1179395A2; US11213934B2; US11724368B2; US11890726B2

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0631851 A1 19950104; DE 4320903 A1 19950105

DOCDB simple family (application)

EP 94108187 A 19940527; DE 4320903 A 19930624